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Orban: Vom introduce forme de ajutor de stat pentru HoReCa; pregatim actul

normativ

Premierul Ludovic Orban a anuntat, duminica seara, ca Guvernul  va introduce forme de ajutor de stat

pentru sectorul HoReCa si pentru  zona culturala privata.

"Zona HoReCa, într-adevar, a fost foarte afectata. Dar si pentru zona  HoReCa, pe lânga masurile pe care le-am

adoptat, vom introduce o forma  de ajutor de stat, care am vazut ca este deja folosita în doua tari  europene. Este o

schema în care compensezi pierderea prin compensarea a  20% din pierderea cifrei de afaceri pe 2020 raportat la

2019. Efectiv,  se dau bani- 20% din pierderea pe cifra de afaceri", a declarat  premierul.

Orban a explicat ca acest ajutor se va face "mai degraba prin Ministerul  Economiei, Energiei si Mediului de

Afaceri, care are si turismul".

"Noi deja pregatim schema de ajutor de stat, pregatim actul normativ.  Vom face solicitare catre Comisia

Europeana pentru ca orice forma de  ajutor de stat pe care o dai trebuie aprobata anterior de Comisia  Europeana,

pentru ca, altfel, daca le dai banii companiilor si schema nu  e aprobata de Comisia Europeana, companiile dupa

aceea trebuie sa dea  banii înapoi", a explicat premierul.

El a anuntat ca si pentru zona culturala privata Executivul pregateste o  schema de ajutor de stat, care însa este

"foarte complicat de generat".

"Ne uitam ce au folosit si celelalte tari si pe zona culturala privata.  (...) E foarte complicat de generat schema asta,

pentru ca e o varietate  foarte mare de forme de organizare. Unele sunt organizatii  neguvernamentale, altele sunt

companii, altii lucreaza pe cont propriu,  multi nici macar pe persoana fizica autorizata. Deci e complicat de  gasit

o forma care sa poata sa gaseasca un sprijin, o compensare a  pierderilor pe care le-au suferit în perioada asta din

cauza  restrictiilor care au fost stabilite de autoritati. Dar acordam o mare  importanta, pentru ca viata culturala a

fost afectata si foarte multi  dintre freelanceri sau dintre cei care sunt creatori, care sunt validati  de piata, n-au mai

putut, practic, sa aiba veniturile pe care le aveau.  Şi atunci trebuie sa gasim o forma de sprijin", a mai spus

Ludovic  Orban.
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